

Operating Expenses Block Grant (OEBG)
Consolidated Subject Grant for
Home Economics / Technology and Living Consumables
General Guidelines on the Use

To enhance the teaching of Home Economics / Technology and Living, the Education Bureau allocates the Consolidated Subject Grant to schools to replace the subject and curriculum grants from 2009/10 to 2010/11 school years (EDB Circular Memorandum No. 110/2009). This grant could be used for the purchase of ingredients / materials for practical lessons or minor repairs / replacements of small number of equipment used for Home Economics / Technology and Living classroom activities.

The purchase of consumables should be relevant to Home Economics / Technology and Living classroom activities and the school curriculum. Every effort should be made to maximise the cost effectiveness and the utilization of the grant. Students may be requested to bring along small amounts of ingredients / needlework accessories for use in some of the practical lessons. However, should individual student expresses difficulties in doing so, further assistance should be given. Collection of fees from student is not recommended.

The rate of the subject grant is as follows:

	Rate of grant for 2008-2009 (per pupil per annum)	Rate of grant for 2009-2010 (per pupil per annum)
S1-S3	\$84	\$84
S4-S5	\$122	\$122

A separate ledger of all income and expenditure chargeable to the recurrent grant of Home Economics / Technology and Living must be kept. The following materials may be purchased using the recurrent grant:

Needlework/Dress and Design

1. Commercial patterns and teaching charts/aids.
2. Paper and other materials:
For example: drafting paper, tracing paper, tissue paper, card or cardboard, pens for sketching, adhesives, polystyrene board, cork, etc.
3. Fabrics.
4. Haberdasheries.
5. Addition of Needlework gadgets.
For example: tracing wheels, ripper, gauge, special attachments for sewing machines.
6. Miscellaneous,
For example: magazines for cutouts, sharpening of scissors.

Home Management

1. Cleaning materials including kitchen cloths.
2. Paper and other materials:
For example: Kitchen paper, doilies, paper cases, plastic wraps, foil, etc.
3. Food.
4. Chemicals.
5. Samples of teaching aids,
For example: samples of wall/floor coverings, furnishing fabrics, etc.
6. Addition of Home Management gadgets.
7. Miscellaneous,
For example: replacements for the first aid box, local magazines for cutouts, sharpening of knives etc.

營辦開支整筆津貼
綜合科目津貼
家政或科技與生活科消耗性材料
使用指引

爲了加強家政或科技與生活科的教學，教育局由 2009/10 至 2010/11 學年會向學校發放綜合科目津貼以取代科目及課程津貼(教育局通函第 110/2009 號)。這款項可用作購買實習課時所用的食用材料，其他在家政科或科技與生活科課程活動所需的用料或小規模的器具修理/更換小數目的器具。

學校用這撥款所購買的消耗性用料應適用於學校課程及家政或科技與生活科課程活動，並應盡量使用這款項以提高成本效益。學校可要求學生帶備少量食用材料/針滯用料以供部分實習課堂之用，如個別學生對此要求表示有困難，學校應給予進一步援助。局方建議學校不應向學生收取有關費用。

科目津貼額如下：

	2008-2009 年度津貼額 (每年每位學生)	2009-2010 年度津貼額 (每年每位學生)
中一至中三	84 元	84 元
中四至中五	122 元	122 元

學校須備有家政或科技與生活科經常性資助款項的獨立收支分類帳錄，並可使用這款項購買以下物料：

針滯 / 服裝與設計

1. 現買紙樣及各種掛圖 / 教具。
2. 紙及其他用料。
例如：（繪圖樣用）、過綫紙(裁剪用)、雪梨紙、咭紙、馬糞紙、繪圖筆、膠水、膠漿、發泡膠版、水松等。
3. 各類布料。
4. 針、線及各種服飾用品。
5. 特別針滯工具添置。
例如：裁衣轆、拆線刀、量尺、縫衣機特別配件。
6. 其他
例如：畫報雜誌(剪貼用)，剪刀保養費用。

家事

1. 清潔用品，包括廚房抹布。
2. 紙及其他用料。
例如： 紙(廚房用)、墊碟花紙、造餅用紙杯、膠袋、保鮮紙、鋁紙等。
3. 各類食品。
4. 化學用品。
5. 教具樣本。
例如： 鋪蓋地面、牆壁用料及家具布料樣本等。
6. 特別家事用具添置。
7. 其他
例如： 急救箱內藥、畫報、雜誌(剪貼用)、刀、剪保養費用。